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1. Godkendelse af dagsorden 
 
Beslutning 
Ældrerådet godkendte dagsordenen. 
 
 
2. Godkendelse af referat af Ældrerådets møde den 25. oktober 2023 

v. Kirsten Nissen (beslutningspunkt) 

 
Bilag 

• Referat af møde i Ældrerådet den 25. november 2023. 
 
Beslutning 
Ældrerådet godkendte referat af møde i Ældrerådet den 25. oktober 2023.  
 
 
3. Referat af Forretningsudvalgets møde den 15. november 2023 
      v. Kirsten Nissen (orienteringspunkt) 

 
Baggrund 
Forretningsudvalgets referater sendes til medlemmerne af Ældrerådet sammen med det øvrige 
materiale til Ældrerådets møder. Formålet med dagsordenspunktet er at give medlemmer 
mulighed for at fremføre kommentarer til eventuelle drøftelser, som Forretningsudvalget har haft. 
 
Bilag 

• Referat af møde i Forretningsudvalget den 15. november 2023. 
 
Beslutning 
Ældrerådet tog referat af Forretningsudvalgets møde den 15. november 2023 til efterretning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1.  at Ældrerådet godkender referat af møde i rådet den 25. oktober 2023. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1.  at Ældrerådet tager referat af Forretningsudvalgets møde den 15. november 2023 til 
efterretning. 
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4. Oplæg om brobygning  
v. centerchef (folkesundhedschef) Katrine Schjønning; afdelingsleder Christine Kousholt; 
chefkonsulent Lars Damkjær, Sundheds- og Omsorgsforvaltningen [kl. 10.15-11.00] 

 
Baggrund 
Ældrerådets Kultur- og Fritidsudvalg (i overlappende samarbejde med Sundheds- og 
Omsorgsudvalget) har løbende sat fokus på betydningen af brobygning, herunder hvordan 
kommunens brobygningsindsatser fungerer i forhold til foreningsliv og genoptræning. Dette går 
blandt andet igen på den måde, at brobygning på ældreområdet er blevet spillet ind som et 
konkret opmærksomhedspunkt, når Ældrerådet afgiver høringssvar, deltager i 
mødesammenhænge m.v. Herudover har Ældrerådet selv en brobygningsrolle i forhold til en 
række af de sammenhænge, som rådet indgår i. 
 
På baggrund af Kultur- og Fritidsudvalgets forslag er folkesundhedschef Katrine Schjønning fra 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen, Center for Forebyggelse og Folkesundhed, inviteret til at 
holde oplæg den 29. november 2023 om dels brobygningsindsatser i regi af de bydækkende 
enheder (foreningslivet), dels brobygningsindsatser i forbindelse med genoptræningsforløb. 
Som led i oplægget deltager også afdelingsleder Christine Kousholt samt chefkonsulent Lars 
Damkjær, begge fra Sundheds- og Omsorgsforvaltningen. 
 
Efter oplægget er der lagt op til dialog om brobygning mellem Ældrerådet og oplægsholderne. 
 
Programmet fra kl. 10.15-11.00 ser herefter sådan ud: 
 

• Introduktion v. folkesundhedschef Katrine Schjønning, Center for Forebyggelse og 

Folkesundhed (5 min.) 

 

• Brobygningsindsats i regi af de bydækkende enheder v. afdelingsleder Christine Kousholt, 

Afdeling for Folkesundhed København, Center for Forebyggelse og Folkesundhed (10 min.) 

 

• Brobygning ifm. genoptræningsforløb v. chefkonsulent Lars Damkjær, Center for Sundhed og 

Rehabilitering (10 min.) 

 

• Dialog om brobygning mellem rådet og oplægsholderne (20 min.) 

Den fælles dialog afsluttes kl. 11.00, hvorefter der er 10 minutters pause inden folkesundhedschef 

Katrine Schjønning fortsætter med næste oplæg. 

 

Det bemærkes, at der oprindeligt var lagt op til, at ensomhed også skulle have indgået i 
brobygningsoplægget. Denne del af oplægget er af tidsmæssige grunde flyttet til mødet i 
Ældrerådet den 13. december, hvor Sundheds- og Omsorgsforvaltningen orienterer om 
ensomhed som et selvstændigt punkt på dagsordenen. 
 
Beslutning 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning.  
 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1.  Ældrerådet tager orienteringen til efterretning, idet der samtidig lægges op til fælles dialog 
med oplægsholderne om brobygning.  
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5. Oplæg om projekt ”Flere sunde leveår” (klyngeanalyse)  
 v. centerchef (folkesundhedschef) Katrine Schjønning mfl., Sundheds- og Omsorgsforvaltningen 
[kl. 11.10-11.50] 

 
Baggrund 
I forlængelse af brobygningsoplægget er der tilrettelagt oplæg fra kl. 11.10-11.50, hvor centerchef 
Katrine Schjønning vil præsentere de overordnede resultater af projekt ”Flere sunde leveår” 
(klyngeanalysens overordnede resultater), samt den videre retning for arbejdet. Efter oplægget er 
der lagt op til fælles dialog, sådan at Ældrerådet kan tilkendegive perspektiver og betragtninger i 
forhold til arbejdet.  
 
Der lægges således op til følgende program fra kl. 11.10-11.50: 

• Præsentation af ”Flere sunde leveår for københavnerne” og den videre retning v. Katrine 
Schjønning (20 min.) 

• Spørgsmål og dialog (20 min.). 
 

Nedenfor er en kort præsentation af analysen om ”Flere sunde leveår” og den videre retning for 
arbejdet: 
Frem mod 2030 forventes 42 pct. flere københavnere på 80 år eller derover og flere forventes 
derfor at få behov for fx personlig og praktisk hjælp. Det er positivt, at flere københavnere forventes 
at leve længere, men et længere liv giver også øget risiko for udvikling af sygdom, nedsat 
funktionsevne, mistrivsel og dårligt helbred. 
 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har med en ny analyse ’Flere sunde leveår for 
københavnerne’ derfor sat fokus på, hvordan Københavns Kommune kan bidrage til at sikre flest 
mulige sunde og raske leveår til gavn for den enkelte københavner. For at opnå viden herom, er 
der udarbejdet en såkaldt klyngeanalyse med data fra 54.297 københavnere i aldersgruppen 65-
79 år. Analysen baserer sig på viden om, hvilke socioøkonomiske, demografiske samt sygdoms- og 
sundhedsmæssige faktorer, der kan have betydning for københavnernes sundhed og helbred. Et 
af resultaterne tyder bl.a. på, at der er et særligt forebyggelses- og rehabiliteringspotentiale hos 
københavnere allerede fra 45-årsalderen.  
 
Analysens resultater blev drøftet i det stående politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg den 10. 
oktober 2023, hvor det blev besluttet, at det videre arbejde i første omgang, skal have fokus på 
samarbejdet med almen praksis at øge tilgængeligheden af eksisterende indsatser i forvaltningen 
og at udbrede den tilegnede viden til relevante aktører både inden for og uden for kommunen 
med henblik på at kunne udvikle målrettede tiltag og initiativer til gavn for målgruppen.   
 
Bilag 

• Projekt flere sunde leveår (klyngeanalyse) samt indstilling vedrørende analysen til det 
stående politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg. 

 
Beslutning 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning. 
 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen til efterretning, idet der også lægges op til fælles dialog med 
henblik på, at Ældrerådet kan give perspektiver og betragtninger i forhold til arbejdet. 
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6. Fælles drøftelse og opsamling vedrørende projekt ”Flere sunde leveår” samt brobygning 
     v. Kirsten Nissen (drøftelsespunkt) 

 
Baggrund 
Forretningsudvalget foreslår, at Ældrerådet i fællesskab – og med den viden som oplægget har 
givet - vender perspektiver i forhold til klyngeanalysens resultater. Forretningsudvalget lægger op 
til, at Ældrerådet tager udgangspunkt i følgespørgsmålet: ”hvordan man kan øge 
sundhedskompetencerne, herunder evnen til at tage vare på egen sundhed”. 
 
Det bemærkes, at Forretningsudvalget havde følgende opmærksomhedspunkter ved 
forberedelsen af dagsordenspunktet: 

➢ fokus på gruppen af særligt udsatte, herunder hvordan man når denne gruppe af borgere 
og får borgerne i tale 

➢ fokus på ulighed i sundhed, og hvordan bykvartererne adskiller sig fra hinanden 
➢ kan man i det hele taget sætte ind tidligere, da uligheden har sit udspring langt tidligere i 

livet 
➢ forebyggende hjemmebesøg, og skal disse finde sted tidligere 
➢ kan man arbejde anderledes 
➢ kan man sætte mere ind i forhold til ensomhed 
➢ opmærksomhed på, at prioriteringsdrøftelsen er kompleks, men nødvendig, sådan som 

situationen er 
➢ betydningen af økonomi, og om hvorvidt borgere, der selv kan betale for diverse ydelser, 

også selv skal 
➢ forholdet fra hospital til folkeoplysningsdelen, idet det blev bemærket, at der mangler 

noget koordinerende i forhold til idrætsforeninger, patientforeninger, seniorklubber 
foreningslivet generelt. 

 

Forretningsudvalget foreslår samtidig, at Ældrerådet vender, om brobygningsoplægget giver 
anledning til nye overvejelser i forhold til rådets arbejde. 

 

Beslutning 

Ældrerådet tilkendegav følgende, som rådet dels vil arbejde videre med i udvalgene, og dels 
videregive til folkesundhedschef Katrine Schjønning, hvor Ældrerådet gerne agerer 
sparringspartner i forhold til Center for Forebyggelse og Folkesundhed: 

 

• Forebyggende hjemmebesøg 
Ekstra opsøgende forebyggende hjemmebesøg, hvor kommunen definerer og udvælger 
en gruppe, fx borgere der har selvudpegede hjælpere, sådan at kommunen kan ramme en 
potentielt sårbar gruppe. Fx lave en særlig Københavnermodel med forebyggende 
hjemmebesøg. 

 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vender perspektiver i forhold til klyngeanalysens resultater, idet 
Forretningsudvalget foreslår, at Ældrerådet tager udgangspunkt i følgespørgsmålet om, ”hvordan 
man kan øge sundhedskompetencerne, herunder evnen til at tage vare på egen sundhed”. 

2. at Ældrerådet vender, om brobygningsoplægget giver anledning til nye og anderledes 
overvejelser i forhold til rådets arbejde. 
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• Socialrådgivere hos de praktiserende læger  
(Erfaringer fra den eksisterende ordning i kommunen, hvor der i dag er socialrådgivere til 
stede hos de praktiserende læger i Tingbjerg og hos to læger på Amager, har fået politikere 

til at beslutte, at ordningen skal udvides: Nu flytter socialrådgivere ind hos flere praktiserende 

læger i København | Københavns kommune Sundheds- og Omsorgsforvaltningen (ritzau.dk) ). 

 

• Lokal forankring og opsøgende arbejde 

Lokal forankring af kommunale medarbejdere i belastede områder, som arbejder og er 
lokalt til stede i udvalgte områder, og som laver opsøgende arbejde (og arbejder 
anderledes og lokalt funderet). 

 

• Opsøge borgere alternative steder, dér hvor borgerne faktisk er 
Nogle borgere er bange for at komme i kontakt med det sociale system, men hvordan får 
kommunen så kontakt. Det gør kommunen ikke i offentlige mødesammenhænge og via de 
traditionelle kanaler, men kommunen skal i stedet være opsøgende i åbne og uformelle 
rammer, hvor der indgår et måltid, en kop kaffe osv. 

 

• Alternative kommunikationsveje 
Øge kendskabet til de tilbud der er, og sætte ind dér (bruge erfaringer fra rygestop og fra 
Corona-perioden). De gængse kommunikations- og oplysningskampagner (foldere m.v.) 
fungerer ikke her, og der kan være sprogbarrierer. 

 

• Samarbejde på tværs i kommunen 

Kommunens forvaltninger skal arbejde sammen på tværs, og de politiske udvalg skal have 
fokus på at træffe beslutninger, som fremmer tværgående indsatser, og sådan at alle løfter 
sammen. 

 

• Ulighed i sundhed medfører, at borgere skal behandles forskelligt. 

 

• Gratis tandlægebehandling 
Ulighed i sundhed manifesterer sig også i forhold til tandlægebesøg, hvor borgere, der ikke 
har råd, ikke går til tandlæge, og dermed (også) er i risiko for følgesygdomme, udover den 
sociale slagside det kan have. Det blev foreslået, at Ældrerådet arbejder videre ift. om 
tandlægebesøg for ældre bør være gratis. 

 

• Afventer bydelsanalyserne, sådan at det er muligt at arbejde ud fra data i forhold til mere 
konkrete problemstillinger. 

 

• Fokus på Sundhedshusene  
Sundhedshusene skal prioriteres økonomisk, og der skal konkret bevilges midler til 
genoptræning. Det blev foreslået, at Ældrerådet arbejder videre ift. bevilling af midler til 
Sundhedshusene. 

 

• Det handler ikke alene om motion, men alt det andet også, fx en person i lokalområdet, som 
kan nås, er tilgængelig og opsøgende; ensomhed; fællesskab m.v. 

 

• Samarbejde med Sparta. 

 

 

 

 

https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/13756010/nu-flytter-socialradgivere-ind-hos-flere-praktiserende-laeger-i-kobenhavn?publisherId=13559142&lang=da
https://via.ritzau.dk/pressemeddelelse/13756010/nu-flytter-socialradgivere-ind-hos-flere-praktiserende-laeger-i-kobenhavn?publisherId=13559142&lang=da
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7. Udkast til forslag i BR – Ældrerådets mærkesag: ”Arbejde for et varieret udbud af boliger til 
ældre, og at der udarbejdes en strategi for boliger til ældre” 
     v. Lone Skov Al Awssi (drøftelses- og beslutningspunkt) 

 
Baggrund 
Ældrerådet besluttede på møde den 27. september 2023, at rådets første forslag i 
Borgerrepræsentationen skal være Ældrerådets mærkesag ”Arbejde for et varieret udbud af 
boliger til ældre, og at der udarbejdes en strategi for boliger til ældre”.  
Det blev videre aftalt, at det forberedende arbejde med forslaget i Borgerrepræsentationen 
forankres i Boligudvalget, og at Ældrerådet arbejder videre på kommende ældrerådsmøder, sådan 
at dette arbejde forventeligt kan afsluttes i november måned. 
 
På baggrund heraf fremlægger Boligudvalget på mødet et udkast til Ældrerådets forslag i 
Borgerrepræsentationen, med henblik på Ældrerådets behandling og godkendelse. 
 
For at overskueliggøre Ældrerådets strategiske arbejde med forslag i Borgerrepræsentationen 
samt den processuelle del, er vedhæftet et notat med en beskrivelse af dette. 
 
Bilag 

• Boligudvalgets udkast til Ældrerådets forslag i Borgerrepræsentationen. 

• Notat med strategi- og procesbeskrivelse for Ældrerådets forslag i 
Borgerrepræsentationen.  

 
Beslutning 
Ældrerådet godkendte forslaget til Borgerrepræsentationen om strategi for boliger til ældre, som 
herefter sendes til BR-Sekretariatet, til videre foranstaltning.  
 
 
8. Status på Ældrerådets økonomiske forbrug 2023 

v. Peder Blom (orienteringspunkt) 

 
Baggrund 
Regnskabsafdelingen i Sundheds- og Omsforvaltningen orienterede den 15. november 2023 
Forretningsudvalget om status på Ældrerådets økonomiske forbrug 2023, og Peder Blom vil på 
baggrund heraf give en kort status herom. 
 
Bilag 

• Regnskabsafdelingens oversigt over Ældrerådets økonomiske forbrug 2023. 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet drøfter og godkender Boligudvalgets udkast til Ældrerådets forslag i 
Borgerrepræsentationen. 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager status vedrørende rådets økonomiske forbrug 2023, til efterretning. 
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Beslutning 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning. 
 
 
9. Status på Ældrerådets hjemmeside  
     v. Jesper Balle (drøftelsespunkt) 

 
Baggrund 
Jesper Balle har foreslået, at Ældrerådet drøfter status på Ældrerådets hjemmeside.  
 
Forretningsudvalget vendte kort Jesper Balles punkt til mødet i Ældrerådet den 29. november 
2023 vedrørende status på Ældrerådets hjemmeside, idet Forretningsudvalget tilkendegav, at 
man – ud fra den konkrete situation – bakker op om den prioritering, som Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen har foretaget i forhold til sekretariatsbetjeningen. 
 
Bilag 

• Jesper Balles forslag til dagsordenspunkt om status på Ældrerådets hjemmeside. 

 

Beslutning 
Ældrerådet drøftede Jesper Balles forslag. 
 
 
10. Opfølgning på Ældrerådets deltagelse i Danske Ældreråds ældrepolitiske konference den 23. 
november 2023 
v. Kirsten Nissen, Pia Weise Pedersen, Bjarne Jørgensen, Ulla Morin, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al 
Awssi, Merete Raaschou, Margit Schrøder og Eleonora Lewandowski. (orienteringspunkt) 

 
Baggrund 
Ældrerådet deltog med følgende medlemmer på Danske Ældreråds ældrepolitiske konference 
den 23. november 2023: Kirsten Nissen, Pia Weise Pedersen, Bjarne Jørgensen, Ulla Morin, 
Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi, Merete Raaschou, Margit Schrøder og Eleonora Lewandowski. 
 
Forretningsudvalget foreslår, at deltagerne videndeler med resten af rådet. 
Overskriften på konferencen var ”Den kommunale velfærd kalder på nye løsninger og svære 
diskussioner”, og nedenfor er link til programmet: 40B57D56-F247-EE11-84C7-
00155D0B0940.pdf (cmcdn.dk). 

 
Beslutning 
Ældrerådet tog orienteringen til efterretning, idet Ældrerådets deltagere særskilt fremhævede 
følgende fra konferencen, herunder fra de forskellige workshops: 

INDSTILLING 

1. at Ældrerådet drøfter Jesper Balles forslag til dagsordenspunkt om status på Ældrerådets 
hjemmeside, idet Forretningsudvalget bakker op om den prioritering, som Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen har foretaget i forhold til sekretariatsbetjeningen. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet følger op på rådets deltagelse i Danske Ældreråds ældrepolitiske 
konference, herunder videndeler fra oplæg, drøftelser m.v. 

https://medialib.cmcdn.dk/medialibrary/F7AD5037-2F84-400E-9D2D-B52EFF338311/40B57D56-F247-EE11-84C7-00155D0B0940.pdf
https://medialib.cmcdn.dk/medialibrary/F7AD5037-2F84-400E-9D2D-B52EFF338311/40B57D56-F247-EE11-84C7-00155D0B0940.pdf
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• God konference, hyggeligt samvær, rart også at være sammen med andre ældreråd. 
 

• Fokus på kommunernes pressede økonomi, herunder anbefaling af bogen ”Giftig gæld og 
udpint velfærd” af Susanne Ekman, hvor det blev foreslået at lave en temadag i Ældrerådet 
herom. 

 

• Fokus på velfærdsteknologi, herunder DOK X(dokken) i Aarhus, og hvordan man bliver 
inspireret til et liv med brug af velfærdsteknologi, hvor det blev foreslået, at København 
laver et showroom, ligesom i Aarhus.  

 

• Fokus på styrketrænings betydning, herunder individuelle programmer i hjemmet, hvor 
især benmuskler trænes. 

 

• ”Skal farmor passe oldemor” – oplægget af Røde Kors blev oplevet noget unuanceret, idet 
det ikke nødvendigvis er alle, som er interesserede i at blive passet af pårørende, og 
herudover er der mange forskellige familietyper, som ikke passer ind i forhold til oplæggets 
scenarie. 

 

• Opmærksomhed på, hvor mange ledere der er pr. antal medarbejdere. 
 

• Ældrerådene blev opfordret til at være modige, når politikere er på besøg, og sige, at man 
ikke kan effektivisere mere. 

 

• Fokus på rehabilitering og hvordan man arbejder i teams i Haderslev Kommune. 
 

 
11. Orientering fra Danske Ældreråds bestyrelse 

v. Kirsten Nissen (orienteringspunkt) 

 
Beslutning 
Kirsten Nissen gennemgik dagsordenen til bestyrelsesmødet i Danske Ældreråd den 30. 
november 2023, hvor bestyrelsen blandt andet skal i gang med at planlægge 
repræsentantskabsmødet i 2024. Kirsten Nissen oplyste i den sammenhæng, at der ikke 
fremsættes vedtægtsforslag fra bestyrelsens side. Der lægges op til repræsentantskabsmøde den 
6. maj 2024 og ældrepolitiskkonference den 7. maj 2024.  
 
Videre orienterede Kirsten Nissen om det kommende bestyrelsesvalg for dem med lige numre, 
hvor Københavns Ældreråd er i valgkreds 10. Ældrerådet vil behandle og tage stilling i forhold til 
bestyrelsesvalget på mødet den 31. januar 2024.  
 
Herudover var Kirsten Nissen omkring følgende områder i forhold til bestyrelsens arbejde: 

• Status på udviklingsforløb vedrørende patientinddragelse 

• Status på temadagene om boliger til ældre 

• Dialogmøder for formandskabet i kredsene vedrørende økonomi 

• Fokus på vedligeholdelsestræning, hvor man har et ønske om at undersøge nærmere i 
forhold til de kommunale genoptræningspladser 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen fra Danske Ældreråds bestyrelse, til efterretning. 
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• Resultaterne af den velfærdsteknologiske undersøgelse, som viser at ældre gerne vil bruge 
teknologi.  

• Undersøgelse af ældrerådenes økonomi, hvor nogle råd oplever at der skæres i 
budgetterne 

• Fremsættelse af forslag til ny ældrelov er udskudt 
 
Kirsten Nissen oplyste afsluttende, at ovennævnte informationer også forventes at være opsamlet i 
Danske Ældreråds nyhedsbrev. Herefter tog Ældrerådet orienteringen til efterretning. 
 
 
12.Orientering fra Regionsældrerådet Hovedstaden 
      v. Arne Bjørn Nielsen (orienteringspunkt) 

 
Baggrund 
Københavns Ældreråd har udpeget følgende delegerede medlemmer til Regionsældrerådet 
Hovedstaden: Anne-Marie Bossen, Annette Thernøe, Arne Bjørn Nielsen, Elin Johansson, Hanne 
Simonsen, Kirsten Nissen, Leif Andreasen, Lisbeth Sølver, Margit Risnæs og Margit Schrøder.  
Alle andre Ældrerådsmedlemmer er også velkomne til Regionsældrerådet Hovedstadens 
arrangementer.  
 
Arne Bjørn Nielsen og Elin Johansson er udpeget af Ældrerådet til Regionsældrerådet 
Hovedstadens Forretningsudvalg. Lisbeth Sølver og Margit Schrøder er udpegede som 
personlige suppleanter for henholdsvis Arne Bjørn Nielsen og Elin Johansson.  
Det er muligt at finde nærmere oplysninger herom på Regionsældrerådets hjemmeside: 
www.regionsaeldreraadh.dk  
 
Beslutning 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om det afsluttende møde, der fandt sted den 16. november 2023, 
idet næste møde, der er det delegerede møde, finder sted den 5. februar 2024 (det tidligere 
repræsentantskabsmøde). 
 
Arne Bjørn Nielsen oplyste i den sammenhæng, at emnerne og indholdet på mødet endnu ikke er 
fastsat, da man blandt andet afventer forslaget til ny ældrelov (og strukturkommissionen), og Arne 
Bjørn Nielsen opfordrede derfor Ældrerådet til at byde ind med forslag til eventuelle 
oplægsholdere, sådan at Arne Bjørn Nielsen har disse i hænde senest den 15. januar 2024. 
 
Videre oplyste Arne Bjørn Nielsen, at de kommende møder i 2024 i Regionsældrerådet 
Hovedstaden finder sted følgende datoer: 
 

• 18. marts 2024 
 

• 11. juni 2024 
 

• 9. september 2024 
 

• 11.november 2024 
 
Herefter tog Ældrerådet orienteringen til efterretning. 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet tager orienteringen fra Regionsældrerådet Hovedstaden til efterretning. 

http://www.regionsaeldreraadh.dk/
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13. Orientering om Sundheds- og Omsorgsforvaltningens svar af 26. oktober 2023 til Bente 
Møller vedrørende Ældrerådets bekymring over ubalance i økonomien på plejehjem samt 
Ældrerådets sekretariatsbetjening 

v. Michael Neumann (orienterings- og drøftelsespunkt) 

 
BAGGRUND 
I forlængelse af Ældrerådets henvendelse til Sundheds- og Omsorgsudvalget om 
sekretariatsbetjeningen har Michael Neumann foreslået, at Ældrerådet orienteres om Sundheds- 
og Omsorgsforvaltningens svar af 26. oktober 2023 til Bente Møller vedrørende Ældrerådets 
bekymring over ubalance i økonomien på plejehjem samt Ældrerådets sekretariatsbetjening.  
 
Link til Sundheds- og Omsorgsforvaltningens svar til Bente Møller af 26. oktober 2023:  
https://acrobat.adobe.com/id/urn:aaid:sc:EU:7a0117a2-1bdb-4595-9b76-dbf9c4cfc6b8 
 
Beslutning 
Ældrerådet besluttede at udskyde punktet grundet forslagsstillerens afbud til mødet. 
 
  
14.  Orientering fra sekretariatet 
Der var intet at bemærke. 
 
 
15. Eventuelt 
Pia Weise Pedersen orienterede om det sidste møde i følgegruppen vedrørende ”Slip 
hjemmeplejen fri”, hvor kommunen kommer med en evaluering til januar, som Ældrerådet vil 
modtage. Videre oplyste Pia Weise Pedersen, at man på mødet også talte om pårørende og de 
udfordringer, der særligt kan opstå for denne gruppe. 
 
Ulla Morin oplyste, at hun havde videresendt den oversigt, som hun havde udarbejdet med 
borgernes input fra messerne (og som var sat på ønsketræet) til fagudvalgene, idet Ulla Morin 
foreslog, at Ældrerådet arbejder videre med forslagene, herunder overvejer at videresende disse 
til politikerne, sådan at politikerne kan se, hvad den almindelige borger mener.  
 
Arne Bjørn Nielsen viderebragte en servicemeddelelse fra Rådhusets personale, om ikke at stille 
brugt service på afrydningsbordene, men sætte dette på mødebordet i stedet for.  
 
Henrik Høgh orienterede om en juridisk problemstilling, som han var blevet opmærksom på i 
forhold til sit private Rejsekort (dvs. ikke det erhvervsrejsekort, som Ældrerådet får udleveret som 
led i ældrerådsarbejdet), hvoraf status som pensionist fremgår, hvilket Henrik Høgh vurderede er i 
strid med dansk lovgivning og EU-reglerne. Henrik Høgh opfordrede Ældrerådet til at tage 
forholdet op. Peder Blom bemærkede hertil, at det er muligt at omdøbe et pensionistrejsekort til 
voksen i stedet for. 
 
Jette Ruth Nielsen opfordrede til, at oplægsholdere får en mikrofon, når de deltager på 
Ældrerådets møder i Udvalgsværelse D. 
 

INDSTILLING 

Forretningsudvalget indstiller: 

1. at Ældrerådet vender Sundheds- og Omsorgsforvaltningens svar af 26. oktober 2023 til 
Bente Møller vedrørende Ældrerådets bekymring over ubalance i økonomien på 
plejehjem samt Ældrerådets sekretariatsbistand. 
 

https://acrobat.adobe.com/id/urn:aaid:sc:EU:7a0117a2-1bdb-4595-9b76-dbf9c4cfc6b8

